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Un parc fotovoltaic va fi înființat în 
comuna Lețcani, din județul Iași. 
Administrația publică locală a lansat 
procedura de licitație pe SEAP 

 
Primăria Lețcani caută firme de proiectare și 

execuție a lucrărilor privind înființarea unui parc 
fotovoltaic în localitate. Procedura de licitație a 
fost lansată ieri, 31 octombrie 2024, pe platforma 
Sistemului Electronic de Achiziții Publice (SEAP).  

Un parc fotovoltaic  
va fi înființat în comuna Lețcani! 
Proiectul are o prevedere  
bugetară de peste 2,1 milioane de lei  
Firmele interesate de contract pot depune 

ofertele financiare până la data de 19 noiembrie 
2024, ora 15:00. Contractul are o prevedere buge-
tară de 2.160.105 lei, fără TVA.  

„A fost propusă înființarea unei centrale elec-
trice fotovoltaice de tip «on-grid» cu capacitatea 
de 393.6 kWp – varianta cu invertoare trifazate (și 
a unui număr 8 invertoare trifazice de 50 KVA). 
Prin acest scenariu se urmărește înființarea unei 
centrale electrice fotovoltaice de tip «on-grid», 
ceea ce presupune racordarea la rețeaua națio-
nală de distribuție a energiei electrice. În esență, 
principalele activități ce vor fi desfășurate vor fi: 

Prelucrarea terenului pentru aplatizarea curbelor 
de nivel abrupte, taluzarea și compactarea pă-
mântului; Înființarea căilor de acces pentru acti-
vitățile de mentenanță; Montarea structurii 
metalice de susținere în fundații izolate din beton; 
Montarea de panouri fotovoltaice cu puterea in-
stalată de minimum 410W; Montarea invertoarelor 
trifazate pe suporți speciali; Întocmirea unui stu-
diu de soluție în obținerea avizului tehnic de ra-
cordare a centralei electrice; Racordarea 
instalației la Sistemul Energetic National. Valoa-
rea estimată este de 2.160.105,00 lei, fără TVA, și 
este defalcată după cum urmează: proiectare 
10.500,00 lei, fără TVA, și execuție: 2.145.105,00 
lei, fără TVA”, se arată în caietul de sarcini ale pro-
cedurii de licitație publicate pe SEAP.  

Și în comuna Valea Lupului  
va fi construit un parc fotovoltaic  
Și în comuna Valea Lupului va fi construit un 

parc fotovoltaic cu 500 de panouri, iar investiția 
depășește 1,3 milioane de lei.  

„Prezentul proiect își propune să promoveze 
producerea de energie din surse regenerabile la 
nivelul autorităților publice locale din comuna 
Valea Lupului, care are în subordine servicii pu-
blice de interes local pentru consumul propriu al 
acestora prin construirea unei centrale electrice 

fotovoltaice și montarea a 500 de panouri fotovol-
taice și 4 invertoare, cu scopul compensării con-
sumului propriu. Soluția tehnică propusă, 
specifică majorității centrelor fotovoltaice de tip 
«on grid», va asigura alimentarea cu energie elec-
trică din sursa fotovoltaică, utilizând tehnologia 
celulelor policristaline pentru introducerea aces-
teia în SEN. Proiectul este relevant și contribuie 
totodată la «Strategia energetică a României 2019 
– 2030», cu perspectiva anului 2050, care are 
printre obiective: energie curată și eficiență ener-
getică, asigurarea accesului la energie electrică 
și termică pentru toți consumatorii, protecția 
consumatorului vulnerabil și reducerea sărăciei 
energetice, creșterea aportului energetic al Ro-
mâniei pe piețele regionale și europene prin va-
lorificarea resurselor energetice primare 
naționale. Producția majorată a energiei electrice 
din surse regenerabile, prin instalarea de noi ca-
pacități de producere a energiei din surse rege-
nerabile, contribuie la atingerea obiectivelor 
asumate de România în cadrul FM, Programul-
cheie l: Surse regenerabile de energie și stocare 
a energiei”, se arată în proiect.  

Un parc fotovoltaic va fi înființat în comuna 
Lețcani, din județul Iași. Administrația publică lo-
cală a lansat procedura de licitație pe SEAP și 
caută firme pentru realizarea proiectului.  

Alexandra MAISNER

Un parc fotovoltaic va fi înființat în comuna 
Lețcani! Primăria caută firme pentru realizarea 
proiectului care costă peste 2,1 milioane de lei
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Noi furnizori de servicii medicale vor intra în re-
lație contractuală după sesiunea de contractare ce 
va avea loc la Casa de Asigurări de Sănătate (CAS) 
Iași, în perioada 31 octombrie – 15 noiembrie 2024. 
Astfel, pentru a veni în sprijinul acoperirii nevoilor de 
sănătate ale asiguraților, în urma sesiunii de contrac-
tare se vor aduce îmbunătățiri ce sunt necesare pen-
tru buna desfășurare a activității în cadrul sistemului 
de asigurări sociale de sănătate.  

La Iași va crește numărul de furnizori 
de servicii medicale aflați în relație 
contractuală cu Casa de Asigurări de 
Sănătate Iași! Noi medici de familie  
în comunele Schitu Duca și Mircești  
În ceea ce privește asistența medicală primară, 

încă doi medici de familie vor intra în relație contrac-
tuală cu CAS Iași și își vor desfășura activitatea în lo-
calitatea Poieni, comuna Schitu Duca, respectiv 
comuna Mircești. În comuna Mircești s-au construit 
trei dispensare, dar niciun medic nu-și dorea să lu-
creze aici.  

„Începând cu data de 15 noiembrie 2024, pacien-
ții din comuna Schitu Duca vor putea beneficia de 
servicii de asistență medicală primară acordate de 
către un nou medic de familie care va putea activa 
în punctul de lucru situat în sat Poieni, comuna 
Schitu Duca, după ce acesta va încheia contractul cu 
CAS Iași. Localitatea Schitu Duca a fost stabilită de 
către comisie, constituită la nivelul DSP Iași, defici-
tară din punct de vedere al acoperirii necesarului de 
medici de familie, fiind considerat necesar și opor-
tun, din perspectiva accesibilității la servicii medi-
cale, deschiderea acestui punct nou de lucru. Tot de 
la această dată, și în comuna Mircești vor fi acordate 
pacienților servicii de asistență medicală primară de 
către un furnizor de servicii medicale, în baza con-
tractului încheiat cu CAS Iași. Localitatea Mircești a 
fost încadrată de către comisia mixtă ca zonă defi-
citară din punct de vedere al acoperirii necesarului 
de medici de familie”, au transmis reprezentanții CAS 
Iași. După sesiunea de contractare din perioada 31 
octombrie – 15 noiembrie 2024, se vor aduce îmbu-
nătățiri și în ceea ce privește furnizorii de asistență 
medicală ambulatorie de specialitate pentru specia-
litățile clinice.  

„În urma semnării contractelor de către furnizorii 
de servicii medicale, pacienții pot beneficia mai ușor 
de acest tip de asistență medicală, într-un timp mai 
scurt, întrucât au la dispoziție un număr mai mare de 
medici la care pot apela pentru diferite specialități 
(Ortopedie Traumatologie, Medicină Internă, Oftal-

mologie, Chirurgie Vasculară, Pediatrie, Gastroente-
rologie, Diabet, Obstetrică și Ginecologie, Medicină 
Internă). La momentul prezent, există un număr de 
aproximativ 12 cereri, din care: 8 cereri de la furnizori 
care nu se află în relație contractuală cu CAS Iași, de 
la furnizori aflați în relație contractuală cu instituția 
noastră care solicită suplimentări de norme față de 
cele contractate în cadrul sesiunii din luna mai 2024 
sau de intrare în relație contractuală pentru specia-
lități noi”, au transmis reprezentanții CAS Iași.  

Încă doi furnizori pentru servicii de 
Medicină Fizică și de Reabilitare vor 
lucra cu Casa de Asigurări de Sănătate  
Începând cu data de 15 noiembrie 2024, se va 

mări și numărul de furnizori de asistență medicală 
ambulatorie pentru specialitatea clinică de Medicină 
Fizică şi de Reabilitare.  

„Ținând cont de faptul că domeniul Medicină Fi-
zică și de Reabilitare este unul deficitar în raport cu 
cererea foarte crescută pentru acest tip de servicii 
medicale, considerăm că încheierea unor noi relații 
contractuale cu alți 2 furnizori pentru servicii de me-
dicină fizică și de reabilitare solicitanți va aduce mai 
aduce mai multe oportunități pacienților, începând 
cu data de 15 noiembrie 2024. Subliniem faptul că pa-
cienții cu afecțiuni oncologice pot beneficia de ser-
vicii de medicină fizică și de reabilitare în afara 
plafonului alocat furnizorului din asistența medicală 
ambulatorie pentru specialitatea de Medicină Fizică 
și de Reabilitare”, a transmis CAS Iași.  

De asemenea, o îmbunătățire semnificativă va 
avea loc și în ceea ce privește asistența medicală 
ambulatorie pentru specialitățile paraclinice.  

„Se remarcă faptul că în ultima perioadă a cres-
cut semnificativ cererea de servicii paraclinice (ana-
lize de laborator/imagistică medicală) determinate 
de noile modificări legislative care au lărgit accesul 
atât persoanelor asigurate, cât și celor neasigurate 
la o plajă mai mare de servicii de acest tip. În acest 
sens, putem exemplifica faptul că a fost acordată po-
sibilitatea persoanelor neasigurate de a beneficia de 
investigații paraclinice preventive (analize de labo-
rator/imagistică medicală) în urma consultațiilor pre-
ventive acordate de medicul de familie, persoanelor 
neasigurate cu suspiciune de afecțiune oncologică 
pentru confirmarea diagnosticului, persoanelor ne-
asigurate în scopul depistării hepatitelor cronice B 
și C, precum și a infecției HIV la gravidă, dar și pa-
cienților cu afecțiuni cronice pentru monitorizarea 
unor afecțiuni cu boli oncologice, diabet zaharat, boli 
cardiovasculare, boli rare, boli neurologice, boli ce-
rebrovasculare. Prin suplimentarea cu încă 4 a nu-
mărului de furnizori de servicii medicale paraclinice 
se va crește accesul mai rapid al pacienților pe acest 
segment de servicii medicale și se va scurta în mod 
semnificativ perioada de așteptare. Cei 4 noi furni-
zori de servicii medicale paraclinice vor acorda 
(odată ce contractul va fi încheiat) următoarele ser-
vicii: radiologie și imagistică medicală; analize me-
dicale; anatomie patologică”, au explicat 
reprezentanții CAS Iași.  În prezent, în relație con-
tractuală cu Casa de Asigurări de Sănătate Iași se 
află un număr de 41 de furnizori de servicii paracli-
nice care furnizează următoarele servicii paraclinice: 

analize medicale – 28; radiologie și imagistică medi-
cală – 27; anatomie patologică – 7; ecografie – 11; ra-
diografii dentare – 6.  În situația în care un laborator 
de analize medicale/imagistică medicală și-a epuizat 
plafonul alocat, pacienții se pot adresa unui alt fur-
nizor în vederea acordării acestor servicii medicale. 
Urmare a rectificării bugetare, în trimestrul IV, jude-
țul Iași beneficiază de o creștere semnificativă a bu-
getului alocat pentru investigații paraclinice, acesta 
fiind suplimentat cu suma de 29.791 de lei pentru tri-
mestrul IV a anului curent, din care: 9.700 de lei pen-
tru luna octombrie și diferența de 20.091 de lei pentru 
următoarele două luni ale anului. 

Crește numărul medicilor  
furnizori de servicii dentare aflați  
în relație contractuală cu Casa  
de Asigurări de Sănătate Iași 
În acest moment, există 29 de furnizori de servi-

cii dentare care doresc să intre în relație contrac-
tuală cu CAS Iași. „Pentru a rezolva inechitățile de 
accesare a serviciilor de medicină dentară de către 
pacientul ce provine din mediul rural, în comparație 
cu cel din mediul urban, cât și pentru scăderea inci-
denței afecțiunilor dentare, dar și încurajarea preve-
nirii acutizării problemelor medicale dentare, a fost 
stabilit în Consiliul de Administrație al CAS Iași, cu 
prioritate în mediul rural și în limita a maximum 2 
norme/medic/furnizor/punct de lucru. La momentul 
prezent, există un număr de aproximativ 29 de fur-
nizori care solicită intrarea în relație contractuală cu 
CAS Iași pentru un număr de 73 de medici (19 medici 
în mediul rural și 54 de medici în mediul urban)”, a 
trasmis CAS Iași. Și un furnizor de transport sanitar 
neasistat va intra în relație contractuală cu CAS Iași. 

„Pentru că în ultimii ani s-a constatat o creștere 
semnificativă a solicitărilor pacienților privind asigu-
rarea transportului sanitar neasistat, putem preciza 
că intrarea în relație contractuală a unui nou furnizor 
de acest tip va scădea considerabil timpul de aștep-
tare a pacientului și va favoriza accesul mai rapid la 
servicii medicale de urgență”, au adăugat reprezen-
tanții CAS Iași. Îmbunătățiri vor avea loc și în ceea ce 
privește îngrijirile medicale la domiciliu, farmaciile și 
spitalizarea de zi.  „Încheierea unor noi contracte de 
furnizare servicii medicale spitalicești, începând cu 
data de 15.11.2024,  care corespund specialităților 
menționate în autorizațiile sanitare de funcționare 
emise de Ministerul Sănătății pe acest domeniu, va 
crea posibilitatea pacienților de a beneficia mai ușor 
de acest tip de asistență medicală, într-un timp mai 
scurt, întrucât au la dispoziție un număr mai mare de 
medici. În raport cu solicitările tot mai crescute din 
ultima perioadă pentru servicii de îngrijiri medicale 
la domiciliu, faptul că va mai intra în relație contrac-
tuală încă un furnizor de servicii medicale de îngrijiri 
la domiciliu (în afara celor 27 care sunt deja în con-
tract) lărgește accesul pacienților la astfel de servicii 
medicale. Și în acest domeniu se creează accesul 
mai rapid la medicamente, având în vedere că la CAS 
Iași au fost adresate un număr de aproximativ 2 ce-
reri de la farmacii comunitare în medial rural și o far-
macie comunitară în mediul urban”, au transmis 
reprezentanții CAS Iași.  

Codruța ȘOROAGĂ

Crește numărul de furnizori de servicii medicale aflați în 
relație contractuală cu Casa de Asigurări de Sănătate Iași! 
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Psihologul Georgiana Coviț, din Iași, 
își propune să sprijine o persoană 
aflată în nevoie, oferind 8 ședințe 
gratuite de consiliere psihologică. 
Gestul său vine ca un răspuns la 
dificultățile financiare întâmpinate 
de multe persoane atunci când  
vine vorba de accesul la  
servicii de consiliere 

 
Într-o lume tot mai marcată de stres, anxie-

tate și alte provocări emoționale, accesul la con-
siliere psihologică rămâne un lux pentru unii. 
Georgiana Coviț, un psiholog din Iași, a decis să 
facă un pas înainte pentru a sprijini comunitatea, 
anunțând pe rețelele de socializare că va oferi 
unui beneficiar opt ședințe gratuite de consiliere. 
Mesajul postat pe rețelele de socializare a strâns 
imediat reacții de susținere, iar mulți au apreciat 
inițiativa sa, considerând-o o mână de ajutor ne-
cesară pentru cei care nu și-ar permite altfel 
aceste servicii. 

Psihologul Georgiana Coviț oferă 8 
ședințe gratuite de consiliere în Iași 
Georgiana Coviț mărturisește că a pornit 

această inițiativă pentru că înțelege nevoia mare 
de consiliere psihologică, o nevoie care rămâne 

însă nesatisfăcută din cauza resurselor limitate 
ale multora. În special, tinerii și studenții, con-
fruntați cu presiuni academice și financiare, au 
nevoie de acest sprijin, iar Georgiana speră să le 
ofere o șansă. 

„Eu cred că procesul ăsta trebuie să fie cât 
mai accesibil, pentru că nevoia este mare. Am 
vrut să iau pe cineva care are nevoie și, pentru 
restul persoanelor care au solicitat, o să încerc să 
fac ceva, să își permită, să fie accesibil și pentru 
ei”, a declarat Georgiana Coviț, psihologul din Iași. 

Anunțul postat de Georgiana vine în contextul 
în care cererea pentru servicii psihologice a cres-
cut în ultimii ani, însă accesul rămâne dificil pen-
tru multe persoane. Aceasta explică faptul că, 
dincolo de această sesiune de ședințe gratuite, 
va încerca să ofere reduceri și pentru alți solici-
tanți, astfel încât terapia să fie cât mai accesibilă. 

„După cele 8 ședințe, cel mai probabil per-
soana respectivă încă o să mai aibă nevoie de șe-
dințe, iar atunci o să-i mai ofer niște reduceri”, a 
spus Georgiana Coviț. 

Un proces atent de selecție  
pentru a înțelege nevoile reale 
Pentru a se asigura că această oportunitate 

ajunge la cineva care are într-adevăr nevoie de 
sprijin, Georgiana dorește să fie atentă la procesul 
de selecție. 

„Vreau să văd care este nevoia și încerc să 
prioritizez în funcție de nevoie și posibilități. Îmi 
doresc să iau o decizie cât mai corectă, în funcție 
de nevoile doritorilor, și să pot să sprijin cât mai 
mulți, pentru că știu că este o nevoie reală”, a 
menționat Georgiana Coviț, psihologul din Iași. 

Scopul ei este de a alege persoana cu cele mai 
mari nevoi, având în vedere că procesul terapeu-
tic poate aduce o schimbare semnificativă în 
viața celor care își permit să îl urmeze constant. 
Georgiana a explicat că va analiza cu atenție me-
sajele primite și, pe baza obiectivelor și motiva-
țiilor exprimate, va lua o decizie finală. 

„Am luat această decizie pentru că știu că 
multă lume are nevoie de consiliere psihologică, 
deși mulți nu recunosc. Este un proces costisitor 
pe care multă lume îl dorește, iar eu vreau să fac 
acest pas pentru a-i ajuta”, a spus Georgiana 
Coviț. 

Acțiunea Georgianei Coviț, psihologul care 
oferă opt ședințe gratuite de consiliere în Iași, 
este un prim pas important spre un sprijin acce-
sibil pentru cei care au nevoie. După selectarea 
persoanei care va beneficia de cele opt ședințe 
gratuite, Georgiana intenționează să mențină le-
gătura și cu celelalte persoane care au solicitat 
ajutor, oferindu-le reduceri sau alte forme de spri-
jin pentru a le ușura accesul la consiliere. 

Iulia MARIA

Bătaie pe ședințele gratuite de 
consiliere! Psihologul Georgiana Coviț 
oferă 8 sesiuni de sprijin, fără bani 
pentru cei care nu își permit să plătească



ApaVital a anunțat că va 
schimba rețeaua de apă 
din zona C.A. Rosetti în 
următorul an. Deocamdată, 
proiectul este la stadiul 
licitației, iar investiția 
ajunge la 620.000 de euro 

 
Operatorul de apă-canal din Iași 

va efectua lucrările în anul 2025, 
după finalizarea licitației și stabilirea 
firmei câștigătoare. Vor fi înlocuite 
reţele de distribuţie apă potabilă din 
C.A. Rosetti, str. Rufeni, str. Vântu, 
refacere branşamente existente, ex-
tindere conductă apă potabilă pe 
str. Şorogari, str. I. I. Mironescu, str. 
Timpului, str. Trofeelor, str. Cucu şi 
montare cămine debitmetre pe str. 
Rufeni, str. Başotă, str. Scăricica. 

ApaVital schimbă rețeaua 
de apă de la C.A. Rosetti 
Termenul limită pentru depune-

rea ofertelor din partea firmelor este 

până la data de 21 noiembrie 2024, 
iar contractul va fi semnat pentru o 
perioadă de 12 luni. Investiția ajunge 
la valoarea de 3.091.155 de lei, fără 
TVA, aproximativ 620.000 de euro. 

ApaVital are un proiect de moderni-
zare în cartierul Mircea cel Bătrân, în 
desfășurare. 

„Prin acest proiect se realizează 
următoarele lucrări: Reabilitare 
rețea distribuție – De 110 mm PEID 
PE100 RC, L total 2493; De 160 mm 
PEID PE100 RC, L total 331 ml. Extin-
dere rețea distribuție: De 110 mm 
PEID Pe100 RC, L total 487 ml; cămin 
echipat cu instalație pentru contori-
zarea debitului – 3 bucăți; hidranți de 
incendiu – 38 bucăți; vana îngropate 
– 11 bucăți; conductă branșament De 
32 mm, De 40 mm; masive de anco-
raj – bucăți”, este stipulat în caietul 
de sarcini. 

Țevile vor trebui amplasate con-
form indicațiilor din proiectul tehnic, 
iar înainte se va pregăti terasamen-
tul pentru montare. De asemenea, 
va fi testat fiecare segment pentru 
a verifica rezistența sub presiune. 

„Țevile din PEHD sunt depozitate 
de-a lungul tronsonul de tranșee 
pregătit pentru montaj, se vor coborî 
în șanț, unul câte unul, pe măsură ce 
se îmbină între ele. Coborârea con-
ductelor în șanț se va realiza cu funii 
de cânepă. La terminarea lucrărilor 
de montaj, înainte de execuția um-
pluturilor finale, se va efectua proba 
de presiune pentru rețeaua de apă. 
Traseul conductei va fi prevăzut cu 
bandă avertizoare din PVC și se va 
marca la suprafață. Straturile de 
umplutură deasupra conductei ali-
mentare cu apa se vor compacta cu 
maiul mecanic sau de mână pe toată 

grosimea lor, asigurând un grad de 
compactare de 95-98%. La termina-
rea lucrărilor, terenurile ocupate 
temporar vor fi aduse la starea ini-
țială, respectiv se vor face drumu-
rile”, mai apare în documentație. 

Lucrările nu ar trebui  
să afecteze zona 
Conform proiectului tehnic efec-

tuat, nu vor fi create efecte nocive 
asupra mediului înconjurător sau 
asupra cetățenilor. Astfel, echipele 
de lucru vor trebui să respecte indi-
cațiile din șantier, fără a fi necesare 
măsuri suplimentare. Compania in-
tenționează să achiziționeze și apa-
rate pentru detectarea pierderilor. 

„Lucrările prevăzute în proiect 
nu constituie surse reale de poluare 
a apei, aerului și solului și nu sunt, în 
general, generatoare de noxe (doar 
de la mijloacele de transport și uti-
lajele folosite în realizarea lucrării), 
dar care nu depășesc limitele admi-
sibile. Pe durata execuției lucrărilor, 
sursele de zgomot sunt doar din ac-
tivitățile specifice, nefiind necesare 
amenajări și dotări pentru protecția 
împotriva zgomotului și a vibrațiilor, 
se vor evacua toate materialele ră-
mase, se vor dezafecta terenurile și 
platformele de lucru”, este precizat 
în caietul de sarcini. 

ApaVital va înlocui rețeaua de 
apă potabilă din zona C.A. Rosetti, 
din Iași. 

Petronel ȘTEFAN
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ApaVital va înlocui rețeaua din zona C.A. 
Rosetti. Investiția ajunge la 620.000 de euro
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În ultima perioadă, piața colecționarilor a cu-
noscut un interes crescut pentru bancnotele noi 
de 20 de lei, care ajung să fie vândute la prețuri 
mult peste valoarea lor nominală. Acestea pot 
ajunge să valoreze mii de lei din cauza rarității 
emiterii și încă câteva detalii specifice. 

De ce sunt bancnotele  
de 20 de lei atât de valoroase 
Bancnotele de 20 de lei sunt considerate rare 

din cauza emiterii în ediții limitate sau pentru că 
fac parte dintr-o serie specifică care a fost re-
trasă rapid din circulație. De exemplu, cele emise 
printre primele se bucură de un preț mai scump 
pe piață. Pe lângă acest lucru, faptul că pe ban-
cnotă este reprezentată Ecaterina Teodoroiu face 
ca bancnota să fie și mai apreciată: „O dau la preț 
scump, căci este imprimată Ecaterina Teodoroiu, 
prima femeie pe o bancnotă din România. Nu prea 
se mai emit.”, afirmă un vânzător al bancnotelor 
de 20.  

Colecționarii sunt mereu în căutare de ban-
cnote bine păstrate, cele fără pliuri, rupturi sau 
decolorări pot atinge prețuri impresionante pe 

piață. „Sunt atât de valoroase pe piața de colecție 
pentru că au fost emise într-o serie limitată. Mulți 
oameni le păstrează acasă, nu le dau des în ma-
gazine, ceea ce le face să fie mai rare și mai cău-
tate. La momentul de față, dețin 28 de bancnote, 
le păstrez pentru colecție personală. Momentan, 
nu aș vrea să le vând, dar în cazul în care prețul va 
crește, voi lua în calcul și varianta de vânzare”, 
susține Petrișor Șchiopu, colecționar al acestor 
bancnote. 

Prețul bancnotelor pe piață 
Valoarea unei bancnote de 20 de lei poate 

varia semnificativ, în funcție de raritatea și starea 
sa. Astfel, pe piața colecționarilor, prețurile pot 
începe de la câteva zeci de lei pentru una obiș-
nuită, dar bine conservată, și pot ajunge la câteva 
sute sau chiar mii de lei pentru bancnotele din 
serii rare sau ediții limitate. Pe măsură ce intere-
sul pentru colecționare crește, este posibil ca 
prețurile să se majoreze în viitor. „Prețul unei ban-
cnote este stabilit prin evaluarea unor criterii 
principale, cum ar fi vechimea. Cele mai vechi 
sunt adesea mai valoroase, cele într-o stare per-

fectă, la fel, sunt apreciate, iar seria și anul emi-
terii, în dependență de numărul bancnotelor din 
anul respectiv, au o căutare și mai vastă. Cel mai 
mare preț pe care l-am văzut pe net pentru o ban-
cnotă de 20, emisă recent, este de aproximativ 
5.000 de lei”, a mai completat Petrișor Șchiopu. 

Cu toate acestea, nu toți cei care dețin aceste 
bancnote se grăbesc să le vândă, unii încă le păs-
trează pentru propria colecție. „Având în vedere 
promovarea și vânzarea la prețuri mari, valoarea 
ar putea crește. Nu am momentan un preț pentru 
care le-aș vinde, acum prezintă doar valoare sen-
timentală pentru mine”, subliniază Petrișor. 

Interesul pentru bancnotele de 20 de lei nu 
este doar o tendință trecătoare, ci o parte dintr-o 
piață în creștere pentru colecționari și investitori. 
Dacă ai o astfel de bancnotă sau dacă ești curios 
de valoarea potențială a bancnotelor din portofe-
lul tău, verifică cu atenție seria și starea lor. S-ar 
putea să descoperi o mică comoară. Pe măsură 
ce cererea pentru obiecte de colecție autentice 
și rare crește, prețurile acestor bancnote vor con-
tinua să urce, atrăgând tot mai mulți pasionați de 
numismatică. 

Marinela CHIHAI

Bancnotele de 20 de lei se vând și 
cu 5.000 de lei pe OLX. Colecționar: 
„Am 28 de bancnote, le păstrez 
pentru colecție personală”
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Andrei Berbeci, preot în parohia Dămideni, Bo-
toșani, s-a stins din viață în dimineața de 30 oc-
tombrie 2024, la Spitalul Clinic Județean de 
Urgență „Sf. Spiridon” Iași. Apropiații bărbatului 
susțin că acesta suferea de probleme la pan-
creas. Trupul neînsuflețit al preotului a fost depus 
la Biserica „Sfântul Nicolae” din Corlăteni.  

Preotul Andrei Berbeci  
s-a stins din viață la doar 37 de ani 
Andrei Berbeci s-a născut în comuna Corlă-

teni, județul Botoșani. A studiat la Seminarul Teo-
logic Liceal Ortodox „Sfântul Ioan Iacob” din 
Dorohoi, iar apoi la Universitatea „Alexandru Ioan 
Cuza” Iași. Andrei Berbeci a fost hirotonit preot în 
data 22 august 2021, pe seama Parohiei „Sfântul 
Gheorghe” Dămideni, Protopopiatul Săveni, jude-
țul Botoșani.  

Părintele Andrei Berbeci a încetat din viață în 
dimineața zilei de 30 octombrie 2024, la Spitalul 
Clinic Județean de Urgență „Sf. Spiridon” Iași. 
Preotul Andrei Berbeci era căsătorit din anul 2013 
și era tatăl a două fetițe, de 10 ani, respectiv 5 ani.  

„Știu că a fost la terapie intensivă. Am aflat că 
avea probleme cu pancreasul”, a declarat un apro-
piat al preotului. Recent, un alt preot din Botoșani 
a decedat la Spitalul Clinic de Boli Infecțioase „Sf. 
Parascheva” Iași. Este vorba de preotul Ioan Alu-
poaiei care a decedat din cauza unei infecții.  

Vestea morții preotului Andrei Berbeci 
a șocat întreaga comunitate   
Vestea morții premature a preotului Andrei 

Berbeci a produs o tristețe fără margini în în-
treaga comunitate, dar și în rândul celor care l-au 
cunoscut și iubit pe slujitorul Domnului. 

„Cu profundă durere, fratele nostru, părintele 
Andrei, a trecut la Domnul! Dumnezeu să te ierte, 
frate scump. Vă anunțăm că părintele Andrei, fra-
tele nostru, a fost depus la Biserica Sfântul Nico-
lae Corlăteni. Cei care doriți să îi aduceți un ultim 
omagiu, vă așteptăm cu drag! Dumnezeu să-l 
ierte și să-l odihnească!”, a transmis Ciprian Ber-
beci, fratele preotului Andrei Berbeci.  

Având în vedere că avea doar 37 de ani, vestea 
morții preotului Andrei Berbeci i-a șocat pe apro-

piații săi. „Nu pot să cred!!! Câtă bucurie avea pă-
rintele când ne vedeam și mă lua în brațe ca pe un 
frate mai mic. Dumnezeu sa îl odihnească în pace! 
O durere prea mare...”, a fost un alt mesaj de con-
doleanțe transmis de un apropiat al preotului.  

De asemenea, mai mulți preoți au transmis 
mesaje după moartea preotului Andrei Berbeci, 
paroh al Bisericii „Sfântul Gheorghe” din Dămideni, 
comuna Românești, județul Botoșani. 

„Dumnezeu să odihnească sufletul părintelui 
Andrei Berbeci. Să ne rugăm și pentru familia greu 
încercată, doamna preoteasă Iuliana, împreună cu 
fetițele!”, a transmis preotul Răzvan Ștefan Da-
maschin, paroh la parohia Drăgușeni, județul Iași.  

După aflarea veștii că preotul Andrei Berbeci 
s-a stins din viață la doar 37 de ani, au fost trans-
mise și îndemnuri la rugăciune. 

„Pomeniți, vă rog, în rugăciuni pe părintele An-
drei Berbeci, parohul unei biserici din Botoșani, 
care a trecut la cele veșnice. Avea doar 37 de ani”, 
au transmis reprezentanții Parohiei Ortodoxe „Sf. 
Nicolae”, Mășcăteni.  

Codruța ȘOROAGĂ

Un preot s-a stins din viață fulgerător, la 
doar 37 de ani, la Spitalul „Sf. Spiridon” 
Iași! Doi copii au rămas orfani: „Să ne 
rugăm și pentru familia greu încercată”
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Farmacia Dr. Max, din Iași, a fost 
amendată de Protecția 
Consumatorilor. Sancțiunea în 
valoare de 50.000 de lei a fost 
aplicată pentru nerestituirea în card 
a 20 la sută din valoarea produsului. 
Astfel, clienții fideli s-au simțit 
păcăliți când nu s-a aplicat 
reducerea promisă  

 
Autoritatea Națională pentru Protecția Con-

sumatorilor-Comisariatul Județean Iași a amen-
dat farmacia Dr. Max cu amendă contravențională 
în valoare de 50.000 de lei, în conformitate cu 
legea 363/2007. Sancțiunea a fost aplicată pentru 
nerestituirea în card a 20 la sută din valoarea pro-
dusului. Astfel, clienții fideli s-au simțit păcăliți 
când nu s-a aplicat reducerea promisă, anunțată 
în perioada 21 octombrie – 7 noiembrie 2024. Po-
trivit promoției, clienții sunt așteptați cu cardul 
de loialitate pentru a se bucura de 20 la sută 
extra-reducere la categoriile promoționale, sub 
formă de cupon, la mai multe cumpărături.  

Farmacia Dr. Max, din Iași,  
amendată de Protecția Consumatorilor 

Acestea sunt aplicate astfel: 20% extra-redu-
cere la produsele de hidratare a tenului: serumuri, 
creme, uleiuri și fiole; 20% extra-reducere la pro-
dusele cu colagen: îngrijirea pielii, a părului și a 
unghiilor; 20% extra-reducere la produsele din 
categoria de vitamine C și D (pe baza cardului de 
loialitate Dr. Max, sub formă de cupon), și nu sunt 
incluse suplimentele cu mai multe vitamine com-
binate. Unii clienți însă nu au beneficiat de 
această promoție, astfel că s-au simțit păcăliți. 
Reporterii BZI au transmis o solicitare pe adresa 
de E-mail a Dr. Max, însă nu au primit niciun răs-
puns până la închiderea ediției. Max SRL a înre-
gistrat o cifră de afaceri de 4.191.088.188 RON în 
anul 2023, cu un profit de 35.524.910 RON, după 
de activitate. Grupul de farmacii Dr. Max este deț-
inut de Penta Investments, o companie de inves-
tiții din Europa Centrală, fondată în Slovacia, dar 
care are birourile centrale pentru Dr. Max în Praga. 
Penta Investments a început să investească în să-
nătate în 2002, conform datelor companiei. O far-

macistă din Iași a făcut un gest impresionant.  

Lanțul de farmacii  
Dr. Max, sancționat de ANPC 
Autoritatea Naţională pentru Protecţia Con-

sumatorilor (ANPC) a solicitat lanţului de farmacii 
Dr. Max să înceteze folosirea în reclame a sintag-
mei „preţuri Dr. Max de mici”, comisarii ANPC su-
sţinând că este vorba despre o practică 
comercială incorectă, deoarece mesajul suge-
rează că la aceste farmacii sunt cele mai mici 
preţuri. Utilizarea sintagmei „preţuri Dr. Max de 
mici” atât în farmacii, cât şi în spoturile publicitare 
din mass-media reprezintă o practică comercială 
incorectă, cu impact la nivel naţional, sugerându-
se că farmaciile Dr. Max au cele mai mici preţuri 
ale unor produse, fapt care nu a putut fi dovedit, 
potrivit unui comunicat al ANPC. De asemenea, 
ANPC a anunțat că printr-un Ordin al preşedintelui 
s-a dispus încetarea acestei practici comerciale 
incorecte. Farmacia Dr. Max, din Iași, amendată 
de Protecția Consumatorilor. 

Raluca COSTIN

Farmacia Dr. Max, din Iași, amendată 
de Protecția Consumatorilor.  
Clienții fideli s-au simțit păcăliți
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Este nevoie urgent de sânge pentru o fetiță în 
vârstă de 10 ani, bolnavă de cancer. Alesia Maria 
Pîrău este internată la Spitalul Clinic Județean de 
Urgență pentru Copii „Sf. Maria” Iași.  

O fetiță în vârstă de 10 ani,  
bolnavă de cancer, are nevoie de sânge  
Mama Alesiei Maria Pîrău, o fetiță în vârstă de 

10 ani, din comuna Hălăucești, județul Iași, a pos-
tat în mediul online numeroase mesaje prin care 
cere ajutorul tuturor cunoscuților. Copila are ne-
voie urgent de sânge.  

„Sunt mămică a unei fetițe de 10 ani care are 
nevoie urgent de transfuzii de sânge. Vă rog fru-
mos, dacă mă puteți ajuta, să o facem bine pe fe-
tiță. Las poză cu grupa de sânge și cerințele 
doctorilor. Donația trebuie făcută la Centrul de 
Transfuzii Iași, pe numele Pîrău Alesia Maria, in-
ternată în secția de Oncologie din spitalul «Sf. 
Maria» (Spitalul de Copii). Cine mă poate ajuta, vă 
rog să îmi lăsați mesaj. Vă rog să distribuiți în 
număr cât mai mare pentru a putea găsi donatori 
compatibili”, a fost mesajul postat de Cornelia 
Maria Pîrău, mama pacientei bolnave de cancer.  

Persoanele ce doresc să o ajute pe fetița în 

vârstă de zece ani pot dona sânge la Centrul de 
Transfuzii Sanguine din Iași sau la orice alt centru 
de transfuzii din ţară.  

Donarea de sânge  
are numeroase beneficii  
Experții spun că există o mulțime de beneficii 

pentru organism de la donare de sânge. Donarea 
de sânge a fost, este și va continua să fie o mi-
siune onorabilă pentru fiecare ființă umană. Indi-
ferent cât de departe a mers știința în cercetările 
și experimentele sale, aceasta este incapabilă să 
reproducă în mod artificial compoziția și funcția 
sângelui uman. Prin urmare, donarea 
de sânge este ultima șansă de supraviețuire pen-
tru multe persoane bolnave și nevoiașe. Conform 
datelor statistice, în România există o lipsă de do-
natori de sânge, motiv pentru care au fost orga-
nizate diverse campanii cu scopul de a atrage 
voluntari pentru a dona sânge. Există multe indi-
cații și contraindicații pentru donarea de sânge. 
Unele dintre beneficiile donării de sânge includ 
reînnoirea sângelui donatorului după donare, 
creșterea proprietăților compensatorii ale orga-
nismului, care ajută donatorul să se recupereze 

rapid după donare sau pierderea de sânge.  Do-
narea de sânge este indicată pentru multe boli, 
cum ar fi hipertensiunea arterială. Procesul de 
donare este, de asemenea, util pentru femeile 
aflate la menopauză. Aspectul moral este, de ase-
menea, un avantaj important – fiecare donator se 
simte bine emoțional să fie salvatorul cuiva. Per-
soanele active au dreptul la două zile libere de la 
locul de muncă atunci când donează sânge și pot 
primi, de asemenea, o plată în bani sau un bon de 
masă, dacă doresc. Printre contraindicații se nu-
mără bolile infecțioase, parazitare, somatice, 
oculare, cutanate și multe alte boli, adică toate 
bolile care pot fi transmise prin sângele donat la 
primitor sau care pot agrava starea donatorului. 
Alcoolismul este, de asemenea, o obiecție la do-
narea de sânge, deoarece modifică compoziția 
biochimică a sângelui. 

Persoanele care doresc să o ajute pe Alesia 
Maria Pîrău, fetița în vârstă de 10 ani, bolnavă de 
cancer, care are nevoie de sânge, trebuie să știe 
că Centrul de Transfuzii Sanguine Iași este des-
chis de luni până vineri, în intervalul orar 07:30 – 
13:30. 

Codruța ȘOROAGĂ

O fetiță în vârstă de 10 ani, bolnavă de 
cancer, are nevoie de sânge! Pacienta este 
internată la Spitalul Clinic „Sf. Maria” Iași
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În pădurile din județul Iași, haitele de 
câini creează tot mai multe 
probleme. Mai multe căprioare au 
fost găsite sfâșiate, după ce au fost 
atacate de câini 

 
Membrii de la organizația „Codrii Iașilor” orga-

nizează des drumeții prin pădurile din Bârnova 
sau Dobrovăț. Aceștia au observat că numărul 
câinilor sălbatici a crescut și au început să umble 
în haite. Câinii au început să atace animalele din 
pădure pentru a supraviețui și afectează biofauna 
din zonă. 

Haitele de câini sălbatici  
umblă prin pădurile din Iași 
Situația a început să se agraveze în ultimul 

timp, deoarece câinii umblă în haită și au învățat 
să supraviețuiască. Aceștia atacă căprioarele, ie-
purii și animalele mici din păduri, afectând astfel 
mediul. Organizația „Codrii Iașilor” a semnalat mai 
multe probleme din pădurile Iașului. 

„Problema este una mai veche, de 2-3 ani de 
zile se întâmplă acest lucru, însă acum, câinii s-
au înmulțit și au început să devină mai agresivi. 

Noi organizăm drumeții destul de des, iar acum 
câteva zile am fost în număr mare prin pădure. 
Atunci am văzut din nou haita de câini, sunt un-
deva la 6-7 câini sălbatici. Aceștia au început să 
alerge o căprioară pe care, ulterior, au sfâșiat-o. 
Nu am reușit să le fac poze, deoarece au plecat 
imediat ce ne-au văzut că ne apropiem”, poves-
tește Mihai Diac, fondator al organizației „Codrii 
Iașilor”. 

De asemenea, și zona unde aceștia erau zăriți 
a început să se extindă, deoarece oamenii au 
găsit cadavrele animalelor din pădure. Din fericire, 
câinii se feresc de oameni și nimeni nu a fost ata-
cat până acum, însă oricând se poate întâmpla 
ceva. 

„Mi-au trimis oamenii și din alte zone că au 
găsit animale sfâșiate de câini sălbatici, chiar 
spre Dobrovăț. Din fericire, ei se sperie de oameni, 
deoarece vânătorii au voie să îi împuște, astfel, au 
învățat să se ferească de oameni. Probabil de asta 
nici nu au fost prinși mulți dintre ei până acum, 
deoarece fug imediat când văd un om în zare. Nu 
a fost atacat niciun om și sperăm să nu se întâm-
ple ceva. Oricum, este o problemă spre care tre-
buie să ne îndreptăm atenția și să o rezolvăm cât 
mai repede, înainte să se întâmple ceva”, a mai 

spus Mihai Diac. 

Oamenii abandonează animalele 
Numărul câinilor sălbatici a crescut deoarece 

oamenii îi abandonează la marginea pădurii. Oa-
menii nu conștientizează faptul că astfel creează 
probleme mult mai mare, iar câinii care supravie-
țuiesc ajung să se alăture haitelor. De asemenea, 
oamenii au observat și câini de rasă abandonați 
în păduri, însă aceștia au puține șanse de a supra-
viețui. Un ieșean s-a trezit cu un șarpe în casă, 
venit din pădurea Bârnova. 

„Nu ar mai exista această situație dacă oame-
nii nu ar mai abandona cățeii la marginea pădurii. 
Am văzut și câini de rasă care au fost abandonați, 
însă aceștia nu prea reușesc să supraviețuiască 
pe cont propriu. Ceilalți se sălbăticesc imediat și 
intră în haită pentru a supraviețui. De asemenea, 
au început deja să se mai înmulțească între ei și 
să facă pui, deci, pe viitor, trebuie să ne așteptăm 
ca numărul lor să crească”, a încheiat Mihai Diac. 

Câinii sălbatici umblă în haită prin pădurile din 
Iași și au început să atace animalele pentru a su-
praviețui. 

Petronel ȘTEFAN

Haitele de câini sălbatici fac dezastru în 
pădurile din Iași. Mai multe căprioare au fost 
găsite sfâșiate: „Au început să devină agresivi”
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Ei sunt noii consilieri locali  
ai municipiului Iași.  
Timp de 4 ani, proiectele  
orașului vor fi dezbătute și supuse 
votului de 21 de bărbați și 6 femei  

 
În cursul zilei de ieri, 31 octombrie 2024, noii 

aleși ai municipiului au depus jurămintele și și-au 
preluat noile mandate în Plenul Consiliului Local. 
În cadrul evenimentului au fost prezenți doar 20 
din cei 22 de consilieri locali validați, 17 bărbați și 
5 femei. Este important de știut că plenul CL va fi 
format dintr-un total de 27 de aleși locali, însă 
mandatele consilierilor supleanți urmează să fie 
validate, adică 21 de bărbați și 6 femei. 

Ei sunt noii consilieri locali ai 
municipiului Iași! Edilul Mihai Chirica 
va colabora cu 21 de bărbați și 6 femei  
În cadrul unui eveniment organizat în Sala 

Mare a Palatului Roznovanu, sediul Primăriei Iași, 
ieri, 31 octombrie 2024, 20 din cei 22 de consilieri 
locali validați au depus jurămintele și și-au preluat 
noile mandate pentru următorii 4 ani. Au absentat 
motivat consilierul local Mihai Marius Ciobanu 
(USR) și consilierul Vasile Pușcașu (AUR). Plenul 
Consiliului Local Iași va avea în componență 27 de 
aleși locali, însă 5 au renunțat la mandate. Este 
vorba despre Mihai Chirica, care a fost reales pri-

mar, Alin Andrieș – secretar de stat (PNL), Bogdan 
Balanișcu – secretar de stat (PSD), Tudor Ciuho-
daru (AUR) și Florin Roșu – manager al Spitalului 
de Boli Infecțioase (PMP). Astfel, doar 22 de aleși 
locali au fost validați, 20 au depus jurămintele, iar 
plenul urmează să fie completat cu alți 5 consilieri 
supleanți.  

Astfel, în cadrul evenimentului de depunere a 
jurămintelor au fost prezenți 17 bărbați și 5 femei. 
Și-au preluat noile mandate Daniel Juravle (PNL) 
– actual viceprimar, Andrei Apreotesei (PNL) – ma-
nager Complexul Muzeal Moldova, Călin Scripcaru 
(PNL) șef laborator în cadrul IML, Bogdan Iliescu 
(PNL) – neurochirurg la Spitalul „Prof. Dr. N. Oblu” 
și Florentin Ciobotaru (PNL) – inspector școlar ge-
neral adjunct. De la USR au depus jurămintele 
Diana Zbranca (consilier juridic), Dragoș Popa 
(analist calitate), Andrei Popescu (expert pro-
iecte), Elena Chiticariu (avocat) și Ovidiu Bulgaru 
(avocat). Din partea PSD au depus jurămintele Ro-
xana Necula (șef centru primiri urgențe), Bogdan 
Crucianu, Mihai Gavril și Marian Dălban (toți trei 
actuali consilieri). Aleșii locali care au depus jură-
mintele din partea Alianței pentru Unirea Româ-
nilor sunt Marian-Jan Chirița (arhitect) și 
Alexandru Resmiriță – șef serviciu la Termo Ser-
vice. Din partea organizației politice Curaj au 
depus jurămintele Cosette Chichirău (actual de-
putat), Iulian Hușanu (fost consilier) și Lavinia Cră-
ciună-Loghin (manager proiect informatic). 

Astfel, ieri au depus jurămintele 17 bărbați și 5 
femei.  

Un număr de 5 consilieri  
supleanți așteaptă să fie validați 
Este important de știut că din partea PNL ur-

mează să fie validați Eduard Boz și Ciprian Bostan, 
cel din urmă este și city manager, iar pentru a fi 
consilier local acesta ar trebui să renunțe la fun-
cție. În cazul în care Ciprian Bostan nu va renunța 
la funcția de administrator public, ci la cea de 
consilier local, îi va lua locul Florin Briaur, actualul 
manager la Politehnica Iași. În ceea ce privește 
Partidul Social Democrat, lista aleșilor locali va fi 
completată cu Dragoș Matei (antreprenor).  Cu pri-
vire la Alianța pentru Unirea Românilor, lista con-
silierilor locali va fi completată cu Ciprian 
Paraschiv, însă acesta, fiind pe loc eligibil la Ca-
mera Deputaților pe lista de candidați, ar putea fi 
înlocuit în CL de Steofil Creangă (profesor univer-
sitar). Și grupul USR va trebui completat cu încă 
un consilier local; pe lista supleanților este Flo-
rentina Dărăban (cadru didactic universitar).  În 
noul mandat în cadrul Consiliului Local, PNL va 
avea 7 consilieri, USR – 7, PSD – 6 consilieri, AUR – 
4 și Curaj – 3 consilieri. Așadar, ieri, 31 octombrie 
2024, au depus jurămintele noii consilieri locali ai 
Iașului. Plenul CL va fi constituit din 27 de aleși lo-
cali, 21 de bărbați și 6 femei.  

Alexandra MAISNER

Ei sunt noii consilieri locali ai municipiului Iași! 
Primarul Mihai Chirica va trebui să colaboreze 
cu 21 de bărbați și 6 femei în următorii 4 ani
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Un ieșean din comuna 
Mogoșești a plătit 8.000 de 
lei pentru o vacă din zona 
Bârladului, însă tranzacția 
nu a fost așa cum se 
aștepta. Bărbatul  
a anunțat și poliția pentru  
a se face dreptate 

 
Vasile Andrei, din comuna Mogo-

șești, a cumpărat o vacă cu 1.800 de 
euro, din zona Bârladului, însă când 
a ajuns acasă cu animalul, și-a dat 
seama că totul a fost o înșelătorie. 
Bărbatul a alertat și poliția pentru a 
îl găsi pe cel care l-a păcălit, însă ie-
șeanul tot a ieșit în pierdere. 

Un ieșean a plătit  
8.000 de lei pentru  
o vacă și a avut un șoc 
Vasile Andrei a venit din străină-

tate în urmă cu câteva săptămâni și 
vrea să își întemeieze o gospodărie. 
Astfel, a decis să cumpere o vacă 
după ce a găsit un anunț pe internet, 

postat de Costel Ceobanu, un bărbat 
din Bârlad. Recent, proprietarul unei 
ferme de bovine din Iași a fost 
amendat. 

„Eu am venit din străinătate, am 
vrut să îmi aranjez gospodăria și să 
cumpăr o vacă ca să am lapte pentru 
familie. Am găsit un anunț pe inter-
net, pe Facebook, cu o vacă de vân-
zare, era frumoasă, undeva la 600 de 
kg, avea uger frumos, proprietarul 
mi-a spus că dă undeva la 20 de litri 
de lapte pe zi. Pe lângă vacă, avea și 
un vițel, iar prețul era stabilit la 8.000 
de lei. Am stabilit cu proprietarul și 
am plecat să o cumpăr, undeva în 
zona Bârladului, satul Grăjdeni, co-
muna Fruntișeni”, povestește Vasile 
Andrei.  

Vasile Andrei a crezut că a făcut 
afacerea vieții și era fericit că a reu-
șit să își cumpere vaca. Doar că 
acesta a avut o surpriză, vaca nu 
dădea lapte precum i-a spus pro-
prietarul. Furios, bărbatul și-a dat 
seama că a fost înșelat și s-a gândit 

cum poate să își recupereze banii. 
„Eu am plătit și transportul, mi-a 

luat cineva 2.000 de lei ca să o aducă 
la Mogoșești. M-am întâlnit cu pro-
prietarul, am văzut vaca și am bătut 
palma, i-am dat 1.800 de euro și un-
deva la 50 de lei. El mi-a spus atunci 
ca să nu o mulg seara, deoarece a 
dat vițelul, iar dimineața voi putea să 
o mulg. A doua zi, acasă, am dat să 
mulg vaca și am scos cam un litru de 
lapte, nu mai avea nimic, nu înțele-
geam ce se întâmplă. Nici vițelul nu 
a vrut să mai sugă, deoarece nu avea 
lapte. Atunci mi-am dat seama că 
este ceva la mijloc”, a mai spus Va-
sile Andrei. 

A fost anunțată poliția 
Vasile Andrei a anunțat și poliția 

despre ce s-a întâmplat, iar ulterior 
a discutat cu un polițist. În cele din 
urmă, fostul proprietar a fost găsit și 
i-a propus lui Vasile Andrei că îi va 
restitui o parte din bani, dar să dea 
vaca. De frică că nu va rămâne cu 

nimic și că este țepuit, ieșeanul a 
acceptat târgul, chiar dacă a ieșit cu 
4.000 de lei în pierdere.  

„Am anunțat și poliția de ur-
gență, deoarece eu cred că am fost 
păcălit de omul respectiv, Costel 
Ceobanu. Știa că vaca nu dă lapte și 
m-a păcălit. Au ajuns și polițiștii, le-
am spus ce s-a întâmplat. Ei l-au 
găsit pe fostul proprietar și au luat 
legătura cu el. A zis că nu știa, nu e 
vina lui, iar acum am făcut o înțele-
gere. Din ce am înțeles de la polițiști, 
bărbatul acela se ocupă cu astfel de 
lucruri, cu animale, și polițiștii îl cu-
nosc. A zis că îmi dă 1.400 de euro în-
apoi și să îi dau vaca. Am decis să 
accept decât să nu rămân cu nimic. 
Eu nu am ce face cu vaca, deoarece 
nu dă lapte. Însă, eu am ieșit în pier-
dere aici, dar îmi era frică că nu o să 
mai obțin nimic”, a încheiat bărbatul. 

Ieșeanul a plătit 8.000 de lei pen-
tru vacă, însă a rămas în pierdere cu 
4.000 de lei. 

Petronel ȘTEFAN

Un ieșean a plătit 8.000 de lei pentru o vacă, iar 
când a ajuns acasă, a avut un șoc. Iată ce a pățit 
bărbatul: „Am anunțat poliția de urgență”
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Partidul Național Liberal pune 
presiune pe prefectul Iașului, Felix 
Guzgă, să facă o ilegalitate privind 
validarea hotărârii pentru punerea în 
funcție a celor doi vicepreședinți ai 
Consiliului Județean Iași. La mijloc 
este vorba despre o presiune politică, 
o presiune de partid pentru ca repre-
zentantul Guvernului în teritoriu să 
închidă ochii.  

Șpagă la prefectul de Iași? 
PNL pune pe masă 100.000 de 
euro ca Felix Guzgă să 
valideze hotărârea celor doi 
vicepreședinți de la  
Consiliul Județean  
Pe surse, Cotidianul BZI a aflat că 

s-au oferit 100.000 de euro pentru 
validarea celor doi vicepreședinți ai 
Consiliului Județean Iași. Este vorba 
despre Sorin Afloarei (finul președin-
telui CJ, Costel Alexe) și Sorin Dangă. 
Se pare că pentru a își păstra fun-
cțiile, PNL ar fi pus pe masă 100.000 
de euro pentru a „cumpăra” legalita-
tea hotărârii CJ. Concret, banii ar fi 
fost plătiți chiar de cei doi vicepreșe-
dinți, fiecare câte 50.000 de euro. De 
unde au avut cei doi fondurile pentru 
„apărarea” funcțiilor? Sursele finan-
ciare ale acestora sunt firmele de 
consultanță care încheie contracte 
pe bandă rulantă cu primăriile PNL 
din județ și care „finanțează” organi-
zația politică pentru a le facilita drum 
liber în portofoliile de colaboratori ai 
administrațiilor publice locale. Pe 
surse, se vorbește despre firmele 
controlate de afaceristul Dragoș Sa-
moilă, care deține 4 companii de con-
sultanță – Pro Consulting Expert SRL, 
Samyx Smart Sistems SRL, Pro Con-
sulting Buildings și Pro Consulting 
Road SRL – și care este favoritul pri-
măriilor PNL și Geo Myke SRL, con-
trolată de Dragoș Ceopate. Surse din 
cadrul organizației politice susțin 
faptul că Felix Guzgă, prefectul jude-
țului Iași, este pus sub presiune pen-
tru a orchestra o ilegalitate privind 
validarea celor doi vicepreședinți, 
Sorin Afloarei și Sorin Dangă. Este o 
practică des folosită de Partidul Na-
țional Liberal, prin care promite bani 
și funcții sub presiunea unui șantaj, 
incluzând amenințări asupra funcțio-
narilor publici pentru a-și atinge sco-
purile ilegale. Mai mult, se mai 
discută și de faptul că dacă Felig 
Guzgă va fi înlăturat din funcție de cei 
de la PSD, Partidul Național Liberal îi 
va aloca un post în teritoriu. Aceste 

lucruri se vor întâmpla anul viitor, 
când va fi numit noul Guvern. Totul 
este pus în joc doar ca prefectul să 
pună mâna la ochi și hotărârea ile-
gală privind alegerea vicepreședinți-
lor Consiliului Județean Iași să fie 
soluționată în favoarea PNL și, impli-
cit, în favoarea președintelui CJ, Cos-
tel Alexe.  

Impunerea celor doi 
vicepreședinți a fost 
contestată la Prefectura Iași  
Pe data de 22 octombrie 2024, 

președintele CJ, Costel Alexe, a con-
vocat o ședință de îndată pentru im-
punerea vicepreședinților CJ, Sorin 
Afloarei (finul lui Costel Alexe) și Sorin 
Dangă. Plenul CJ a fost convocat în 
ședința extraordinară, la patru zile de 
la constituire. În acest sens, Costel 
Alexe a motivat atunci convocarea 
ședinței prin faptul că a doua zi ar fi 
trebuit întrunite formalitățile nece-
sare pentru proiectul centurii ușoare 
la Agenția de Dezvoltare Nord-Est. 
Însă, scopul principal a fost reconfir-
marea celor doi vicepreședinți în fun-
cție. Este important de știut că 
Marius Ostaficiuc (consilier județean 
AUR) a contestat numirea în funcție 
a lui Sorin Afloarei și Sorin Dangă la 
Prefectura Iași. Potrivit plângerii în-
aintate, actul de convocare și cele 
două hotărâri privind modificarea re-
gulamentului de organizare și fun-
cționare a CJ Iași și alegerea 
vicepreședinților Consiliului Jude-
țean nu respectă standardul de lega-
litate – acestea fiind adoptate în 
condițiile în care, până la data de 
22.10.2024, parte din consilierii jude-
țeni aleși nu aveau depuse jurămin-
tele.  „Actul de convocare, precum și 
cele două hotărâri de importanță 
substanțială din punct de vedere ad-
ministrativ și cu o reglementare nor-
mativă riguroasă, nu respectă 
standardul de legalitate, fiind adop-
tate în condițiile în care, până la data 
de 22.10.2024, parte din consilierii ju-
dețeni aleși nu aveau depuse jură-
mintele, iar poziția administrativă de 
consilier județean implică exercita-
rea unei funcții elective de reprezen-
tare a intereselor alegătorilor, fiind 
astfel restrâns, implicit, dreptul ga-
rantat de lege, fiecărui consilier jude-
țean, de a se înscrie în cursa pentru 
funcția de vicepreședinte al CJ Iași. 
În modalitatea de convocare arătată, 
nu doar că celor șase consilieri jude-
țeni care, până la momentul de refe-

rință, nu depuseseră jurământul le-a 
fost asanat dreptul de a intra în pos-
tura de candidați pentru funcția de 
vicepreședinte al forului deliberativ 
județean, dar a fost înfrânt cadrul 
legal ce statuează condițiile de con-
vocare a ședințelor de Consiliu Jude-
țean, respectiv potrivit articolului 179, 
Cod administrativ – convocarea șe-
dințelor Consiliului Județean se face 
în scris, prin intermediul secretarului 
general al județului”, se arată în con-
testația depusă la Prefectura Iași.  

Costel Alexe a întrunit  
ilegal ședința extraordinară  
Mai mult, președintele Consiliului 

Județean, Costel Alexe, nu a respec-
tat cadrul legal privind convocarea 
ședinței extraordinare.  „Natura pro-
iectelor regăsite în Dispoziția nr. 920, 
din 22.10.2024, privind convocarea de 
îndată a Consiliului Județean Iaşi în 
şedinţă extraordinară, în data de 22 
octombrie 2024, nu reclamă situația 
prevăzută de alin. (3) al art. 179, Cod 
administrativ, iar potrivit alin. (7) – 
art. Unic din O.U.G, nr. 190, din 28 oc-
tombrie 2020, normă în vigoare și la 
data prezentei, «Alegerea vicepreșe-
dinților de Consilii Județene, a vice-
primarilor, inclusiv de cei ai 
sectoarelor municipiului București, 
se va face după validarea tuturor 
mandatelor și depunerea jurământu-
lui, în condițiile legii, de către toți 
consilierii județeni/locali». Astfel, din 
economia dispozițiilor alin. (7) al ac-
tului normativ precitat, rezultă că 
alegerea vicepreședințelor de Consi-
lii Județene se realizează condiționat 
de validarea tuturor mandatelor, dar 
și de depunerea jurământului, în con-
dițiile legii, de către toți consilierii ju-
dețeni, astfel că este limpede că 
legiuitorul a condiționat îndeplinirea 
cumulativă a două condiții prealabile 
alegerii în funcție a vicepreședinților 
Consiliilor Județene: validarea tutu-
ror mandatelor (și nu doar a unui anu-
mit procent dintre aleși) și depunerea 
jurământului de către toți consilierii 
județeni (nu de către o parte dintre 
aceștia)”, se mai arată în contestație.  

Așadar, convocarea ședinței ex-
traordinare s-a realizat cu încălcarea 
condițiilor reglementate prin Codul 

administrativ. Mai grav este că cele 
două proiecte de hotărâre, de pe or-
dinea de zi a ședinței ilegal convo-
cate de Costel Alexe, lipsesc avizele 
comisiilor de specialitate – comisii 
care nu erau întrunite și organizate în 
acel moment. 

Felix Guzgă neagă  
orice presiune politică 
Contactat de reporterii BZI, pre-

fectul Iașului, Felix Guzgă, a negat 
orice presiune politică din partea 
PNL, susținând că sub nicio formă nu 
a primit cele 100.000 de euro pentru 
soluționarea contestației în favoarea 
PNL. „Doamne ferește! Niciodată, 
este imposibil să mi se dea mie 
100.000 de euro pentru așa ceva. Nu 
am avut nicio discuție cu nimeni ni-
ciodată. Nu am nicio treabă cu așa 
ceva, Doamne ferește. Nu este pusă 
nicio presiune, de aceea nu vreau nici 
eu să pun presiune pe colegii mei 
pentru a avea timp să analizeze toate 
documentele pe care le au de anali-
zat pentru soluționarea situației”, a 
declarat prefectul Felix Guzgă. Între-
bat cu privire la stadiul contestației 
și al legalității proiectelor de hotărâre 
adoptate în cadrul ședinței ilegale 
convocate de Costel Alexe, Felix 
Guzgă a transmis că documentele 
sunt analizate de departamentul ju-
ridic. „Situația este analizată de cole-
gii mei din departamentul juridic. 
Sunt analizate toate documentele. 
Repet, toată speța este direcționată 
colegilor de la juridic, iar atunci când 
vor avea un punct de vedere, vă vom 
comunica. Deocamdată, se anali-
zează toate documentele depuse. Și 
în ceea ce privește contestația se 
analizează, nu s-a soluționat. Deci ur-
mează să fie o analiză făcută, s-au 
solicitat documente, este în curs de 
analiză, nu există o decizie luată cu 
privire la validarea celor doi vicepre-
ședinți de la Consiliul Județean”, a 
adăugat Felix Guzgă, prefectul Iașu-
lui. Rămâne de văzut dacă se con-
firmă șpaga oferită prefectului de 
Iași și dacă contestarea celor doi vi-
cepreședinți va fi soluționată în fa-
voarea PNL și, implicit, a 
președintelui CJ, Costel Alexe.  

Redacția BZI

Șpagă la prefectul de Iași? PNL pune la bătaie 100.000 de euro pentru 
validarea hotărârii celor doi vicepreședinți ai Consiliului Județean
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant 
HVAC 

Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul 

de proiectare si ofertare instalatii 
HVAC (termice, climatizare, ventilatie, 

evacuarea fumului și a gazelor 
fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms 

Office, cunostiintele de MagiCad consti-
tuie un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, 
atentie la detalii, disponibilitate pentru 
program prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 
Oferirea de asistenta tehnica si su-

port in faza de executie 
Realizarea de memorii tehnice, bre-

viare de calcul, scheme functionale, etc. 
Intocmirea listelor de cantitati, caie-

telor de sarcini, documentatiilor de 
avize, dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in 
conformitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna  
(in cazul deplasarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele nece-

sare 
ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SU-

DORI, LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-
mail la adresa: office@das.ro sau se 

pot depune la sediul societatii din 
Iasi, str.Aurel Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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Pierdut carnet de student și legitimație 
CFR pe numele TODICĂ LAVINIA , emise 
de Universitatea Alexandru Ioan Cuza” din 
Iași, Facultatea de Filosofie și Științe 
Social-Politice. Se declară nule. 

Pierdut legitimație de reducere CFR pe 
numele CÎȘLARU CRISTINA ELENA , 
emisă de Universitatea Alexandru Ioan 
Cuza” din Iași, Facultatea de Drept. Se 
declară nulă. 

 

DIVERSE 

SC SW UMWELTTECHNIK ROMANIA SRL, 
anunta emiterea AUTORIZATIEI DE 
CONSTRUIRE nr. 21 din 24.09.2024, de 

catre Primaria Com. Cristesti, jud. Iasi, 
pentru realizarea obiectivului de investiții 
CONSTRUIRE HALĂ DEPOZITARE PIESE 
ELEMENTE PREFABRICATE, RACORD LA 
UTILITĂȚI, AMENAJĂRI EXTERIOARE ȘI 
ORGANIZAREA EXECUȚIEI, propus a fi 
amplasat în jud. Iasi, com. Cristesti, sat 
Cristesti, Carte Funciara 61772. 
Persoanele care doresc sa obțină 
informații suplimentare se pot adresa 
societății și la sediul Primariei Comunei 
Cristesti. 

 

LICITAȚII 

Spitalul Municipal de Urgenta Pascani 
scoate la licitație publică în data de 
02.12.2024, ora 10 la sediul din Pascani, 
str. Gradinitei, nr. 5, jud. Iasi, mijloacele 

fixe propuse pentru casare. În cazul în 
care nu vor fi participanți, licitația se va 
repeta pe data  de 09.12.2024 .Relații 
despre bunurile scoase din functiune, 
materialele sau piesele de schimb 
rezultate în urma dezmembrării acestora, 
precum și prețul de pornire a licitației se 
pot obține la telefon 0232763600, interior 
153 (dna. Haliga gabriela) sau fax 
0232765060. Instituțiile publice interesate 
în obținerea unor bunuri pot solicita  
transmiterea acestora, fără plată, până la 
data de 16.12.2024. Taxa de participare la 
licitație este de 50 lei și se achită la 
casieria unității. Termenul limită de 
depunere a documentației de participare 
la licitație (chitanță de achitare a taxei de 
licitație și copia după certificatul de 
înmatriculare la registrul comerțului) este 
pe data de 16.12.2024, ora 9.00.

OFERTE SERVICIU 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de păsari 

din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 

multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 

numărul de telefon: 0232.222.111
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Telefon: 0232 209 402 Iași, 31 octombrie 2024 

Angajații Antibiotice și copiii acestora învață măsuri de prim ajutor 
 în situații de urgență 

100 de angajați Antibiotice, alături de copiii și nepoții lor, au partici-
pat la cea de-a cincea ediție a proiectului „Plus pentru viață”, în cadrul 
căruia au învățat măsurile de prim ajutor în caz de stop cardio-respira-
tor și cum ar trebui să acționeze în cazul în care sunt martorii unor si-
tuații de urgență. 

Compania Antibiotice, cu sprijinul Club a+ și al Serviciului Mobil de 
Urgență, Reanimare și Descarcerare Iași (SMURD Iași), a organizat a cin-
cea ediție a proiectului „Plus pentru viață”, un eveniment dedicat angaja-
ților companiei, ce are drept scop învățarea aplicării corecte a 
manevrelor esențiale pentru salvarea unei vieți. 

Timp de două zile, în perioada 29-30 octombrie, atât angajații Anti-
biotice, cât și copiii și nepoții acestora au învățat bazele teoretice și 
practice ale măsurilor de prim ajutor în caz de stop cardio-respirator, 
cum să folosească un defibrilator automat, dar și cum să reacționeze co-
rect în situații de urgență precum accident, obstrucție de căi respiratorii 
sau traumă. 

Evenimentul a fost susținut de 5 medici din cadrul UPU-SMURD Iași 
acreditați de Consiliul European de Resuscitare, care au oferit informații 
teoretice și exemple de exerciții practice adaptate în așa fel încât cei 
mici să poată învăța mai ușor alături de părinți sau bunici. 

„În luna octombrie celebrăm Ziua Mondială de Prevenire a Stopului Car-
diac. A devenit deja o tradiție activitatea pe care o desfășurăm cu cei de la 
Asociația Club a+ și implicit Antibiotice. Este o activitate de educație în re-
suscitare cardio-pulmonară și prim ajutor pentru cei care lucrează în 
această companie foarte importantă pentru Iași și pentru țară, dar nu doar 
pentru adulți, ci și pentru copiii lor. Ne bucurăm că de fiecare dată copiii 
sunt tot mai mulți, tot mai interesați. Este vârsta la care importanța salvă-
rii unei vieți devine un lucru esențial pentru educația unui copil și, cred eu, 
nu se uită niciodată. Facem cu echipa de instructori ai UPU-SMURD și ai 
disciplinei de Medicină de urgență de la Universitatea de Medicină și Far-
macie «Grigore T. Popa» Iași activități pe manechin, simulăm situații de 
stop cardiac începând de la nou-născut până la adult. Sunt situații care 
pot fi întâlnite de oricine și în care trebuie să intervenim, să salvăm o viață 

oriunde ne-am afla”, a precizat prof. univ. dr. Diana Cimpoeșu, medic șef 
UPU-SMURD Iași. 

„Plus pentru viață” este un proiect ce asigură deprinderea unor com-
portamente salvatoare de vieți. Este o investiție pe termen în lung în co-
munitate pentru formarea actualilor și viitorilor cetățeni responsabili, 
capabili să intervină în situații neprevăzute sau critice. 

„Club a+ a fost înființat de compania Antibiotice în scopul organizării 
de evenimente de responsabilitate socială, educaționale, culturale, spor-
tive și recreative atât  pentru salariații companiei cât și pentru comunita-
tea locală. În sfera evenimentelor educaționale și de responsabilitate 
socială se încadreaza și acest curs de prim-ajutor „Plus pentru viață”. Din 
câte cunosc această inițiativă, de a organiza un curs de prim-ajutor adre-
sat  atât  salariaților unei companii cât și copiilor acestora, este unică la 
nivel național. Participarea la curs a fost una numeroasă, în cele două zile 
fiind prezenți un număr de aproximativ 100 de adulți și copii, aceștia arâ-
tându-se încântați atât de noțiunile de prim ajutor dobândite cât și de teh-
nicile specifice de intervenție învățate”, a precizat Ionuț Părpăuță, 
președinte Asociația Club a+. 

Antibiotice recunoaște importanța critică a instruirii în acordarea 
primului ajutor în salvarea de vieți, iar educația în domeniul sănătății 
joacă un rol vital în creșterea șanselor de supraviețuire înainte de sosirea 
ajutorului medical profesionist. 

În cele cinci ediții ale proiectului „Plus pentru viață” au fost instruiți 
peste 500 de angajați care au urmat cursul de prim ajutor.

ANUNȚ PRIVIND CERERE DE OFERTĂ 
 

privind selecția și achiziția serviciilor unei persoane autorizate de 
catre Agenţia Naţională de Cadastru şi Publicitate Imobiliară pen-

tru bunurile imobile din patrimoniul “ CONSTRUCȚII FEROVIARE 
MOLDOVA” S.A.-în faliment 

Subscrisa “EuroBusiness LRJ” S.P.R.L.,cu sediul social în Iaşi, str. 
Zorilor nr. 11, înregistrată în Registrul Societaţilor Profesionale sub 
nr. RFO II 0022/2006, Cod de Înregistrare Fiscală 16605670, în cali-
tate de lichidator judiciar al debitoarei CONSTRUCȚII FEROVIARE 
MOLDOVA S.A.,astfel desemnat prin desemnat prin Sentinţa Civilă 
nr. 681 din data de 25.10.2022,pronunţată de Tribunalul IAŞI, secţia 
II CIVILA-FALIMENT, în dosarul nr. 5864/99/2012 (format vechi: 
388/2012), în conformitate cu prevederile Legii nr. 85/2012 privind pro-
cedura insolventei, anunţă selecţia şi achiziția serviciilor unei persoane 
autorizate de catre Agenţia Naţională de Cadastru şi Publicitate Imobi-
liară în vederea realizării urmatoarelor lucrari de specialitate în domeniul 
cadastrului:  

- întocmirea documentațiilor cadastrale necesare pentru înscrierea 
în Cartea Funciara a unor imobile din averea debitoarei,  

- întocmirea documentațiilor cadastrale necesare pentru actuali-
zarea Cărților funciare ale imobilelor,  

-  întocmirea documentațiilor cadastrale necesare pentru operațiu-
nile de dezmembrare de imobile, 

- întocmirea oricăror alte documentații pentru operațiunile cadas-
trale necesare pentru desfasurarea procedurii de faliment 

- asistență și reprezentare în fața Agenţiei Naţională de Cadastru şi 
Publicitate Imobiliară pentru înscrierea în Carte Funciară a oricăror ope-
rațiuni cadastrale/acte juridice. 

Ofertele vor fi trimise pe e-mail la adresa office.is@lrj.ro ori la sediul 
lichidatorului judiciar EUROBUSINESS LRJ S.P.R.L. din Iași, str. Zorilor, 
nr.11 prin poștă sau curier.După primirea ofertelor, lichidatorul judiciar 
va întocmi un Raport care va fi supus aprobării Comitetului Creditorilor. 
Criteriul de selecție va fi prețul cel mai mic și timpul cel mai redus pentru 
predarea documentatie cadastrale.Vă solicităm ca oferta privind ser-
viciile cadastrale, cuprinzând onorariul solicitat şi intervalul de timp ne-
cesar pentru finalizarea lucărilor cadastrale, precum şi celelalte 
documente necesare să fie transmise cel târziu, in data de 
11.11.2024,orele 12,00.Mentionam ca onorariul solicitat urmează a fi achi-
tat după vânzarea bunurilor.
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 C.T.P. Iaşi organizează selectie în vederea ocupării posturilor vacante 

de vânzători bilete, prin următoarea procedură de evaluare:   
etapa I – selecţia dosarelor înregistrate până în data 14 noiembrie 

2024, orele 14.00, la Registratura SCTP din str. Silvestru nr.5; 
etapa a II a – testarea profesională pe baza bibliografiei afişate, la data 

de 15 noiembrie 2024, orele 09.00, pentru candidaţii admişi după prima 
etapă (probă eliminatorie, minim 5 pct. din 10); 

etapa a III a -interviul pentru candidaţii admişi după primele două 
etape. 

Condiţiile  de participare la selecţie sunt: 
10 clase; 
apt medical și psihologic; 
constituire garanție materială. 
Criteriile de selecţie sunt:  
experienţă şi cunoştinţe specifice activităţii ; 
abilităţi de organizare a activităţii; 
responsabilităţi asumate, perseverenţă, pragmatism; 
corectitudine, onestitate, cinste;  
punctualitate, politețe, spirit de ordine şi disciplină ;  
motivaţia candidatului. 
Înscrierea la selecţie se va realiza pe baza următoarelor documente 

în original: cerere de participare la selecţie, CV, recomandări, cazier ju-
diciar, precum şi xerocopii după: cartea de identitate, certificat de 
naştere, diploma de studii, certificat de calificare. 

Documentele pot fi transmise și pe email: mru@sctpiasi.ro. Relatii 
suplimentare se pot obtine şi la telefon 0372148608 sau la Serviciul Re-
surse Umane din Iași, str.Silvestru nr.5. 

DIRECTOR GENERAL, ing. Cristian STOICA 
SEF SERVICIU MRU, ing. Adrian MIHAI

Nr.de înregistrare 17861/30.10.2024 
ANUNT 

Compania de Transport Public Iaşi  recrutează  candidaţi pentru 
şcolarizare în meseria de vatman.   

Condiţii obligatorii :  
vârsta minimă 21 ani; 
studii minime: 10 clase şi curs calificare/scoală profesională ; 
apt medical și psihologic. 
Deținerea unui permis de conducere pe drumurile publice poate 

constitui un avantaj.  
Persoanele interesate să obţină permis categoria Tv (tramvai)  pot 

depune până pe data de 08.11.2024 la Registratura companiei solicitările 
însoţite de CV şi xerocopii după următoarele documente: carte de iden-
titate, permis de conducere, diploma de studii si certificate de calificare 
sau atestate profesionale, cazierul judiciar și cazier rutier pe ultimii 5 ani 
pentru deținătorii de permis conducere, adeverință medical de boli cron-
ice.  

Selecția va avea loc pe 12.11.2024, începând cu orele 9.00. 
Relatii suplimentare se pot obtine prin email: mru@sctpiasi.ro şi la 

telefon 0372.148608. Termenii si condițiile de școlarizare pot fi consultate 
pe site: www.sctpiasi.ro. 

DIRECTOR GENERAL, ING. CRISTIAN STOICA 
SEF SERVICIU MRU, ING. MIHAI ADRIAN 
Dată anunț: 30.10.2024
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Consâlierul premarului  
a plecat la muncă în străinătate. 
Culege castraveți 
Babele bârfitoare încep rubrica de azi cu o 

povestioară de prin giudeț, de data asta. Este 

unu` pe nume Coastă Javră, ăla care era consâ-
lierul personal al fostului premar din Dumnești. 
Javră era pe picior mare cât a fost sub aripa pre-
marului. Mașini, vacanțe, alea, alea. Acum, de 
când s-a aflat că premarul a pierdut mandatul, 
domnul consâlier a plecat la muncă în străină-
tate. Cică este salahor pe șantier, dar babele nu 
sunt sigure de asta. Avea o mașină făinuță, dar a 
vândut-o să-și cumpere bilete pentru autocar... 
Deh, cât să țină și șmecheria asta... 

Iaca, măcar câteva să ajungă și la ei 
Continuă babele rubrica de azi cu o pove-

stioară de prin Târg, de data aceasta. Engeneru 
Ionelus Hăhăilescu de la Apele Vetale este direc-
tor operațional. De fiecare dată își freacă pal-
mele când ApeleVetale cumpără salopete, scule, 
echipamente și altele. Din 5.000 de bucăți, câ-
teva sunt ale sale, abia așteaptă să le vândă, mai 

are câțiva ani până la pensie și trebuie să adune. 
Mai mult, și-a angajat și nora în companie, să-i 
ducă tradiția mai departe, că e păcat să lași un 
loc liber așa... 

Scandal printre popimea din Târg.  
De la ce a plecat totul? 
La final de rubricuță, babele vă  mai spun câ-

teva chestiuni despre Spimen, popa care are 
pata pusă pe moaște. De când a zis că oamenii 
sunt duși cu pluta dacă se închină la oase, prin 
BOR este agitație mare. Popimea se ferește să 
mai discute despre subiectul acesta, iar mai 
marii amenință cu pedepse grele. Deh, babele nu 
comentează subiectul, că nu este corect, dar ori-
cum ceva dreptate pare să fie la mijloc. Babele 
urmăresc subiectul ăsta și vă mai povestesc 
dacă este cazul...

Bursa bârfelor

O tânără de 24 de ani este căutată de 
polițiști în întreaga țară.  
Cozmina Neculau a fost condamnată 
pentru șantaj. Mai multe femei din 
județul Iași apar pe lista persoanelor 
care au poliția pe urme 

 
Încă o femeie din Iași a ajuns pe lista celor mai 

căutați infractori din România. Cozmina Neculau 
este o tânără de 32 de ani care este căutată de 
polițiști după ce a fost condamnată la închisoare. 
Aceasta este de loc din Târgu Frumos și a fost 
condamnată pentru șantaj. O altă femeie căutată, 
Adriana Puiu, o ieșeancă în vârstă de 45 de ani, 
născută la Andrieșeni. Și aceasta este căutată de 
polițiști după ce a fost condamnată la închisoare. 
Ultimul domiciliu al femeii a fost în municipiul Iași. 
Oamenii legii nu au găsit-o acasă când judecătorii 
au decis să o condamne, iar din acest motiv, au 
dat-o în urmărire. Astfel, pe site-ul Poliției Ro-
mâne apare poza Adrianei Puiu, dar și câteva in-

formații despre aceasta. „La data de 27.03.2024, 
Tribunalul Iași a emis mandatul de executare a pe-
depsei închisorii nr. 521, pentru săvârșirea mai 
multor infracțiuni de trafic de persoane, cu pe-
deapsa de 10 ani și 2 luni închisoare”, se arată pe 
site-ul Poliției Române. Pe site-ul anterior men-
ționat, mai multe femei din Iași sunt căutate după 
ce au fost condamnate pentru diferite infracțiuni. 

Cozmina Neculau este căutată  
după ce a fost condamnată  
pentru șantaj. Nu este singura 
Adriana este una dintre cele mai căutate ie-

șence, dar nu este singura urmărită. Și Andreea 
Elena Ciubotariu este căutată de oamenii legii. 
Aceasta este născută pe data de 20 ianuarie, anul 
2000. Ea a copilărit în municipiul Iași și tot aici a 
decis să se certe cu legea. Polițiștii au căutat-o 
acasă, la Vișan, după ce judecătorii au condam-
nat-o la închisoare pentru înșelăciune. Când va fi 
găsită, aceasta va fi încarcerată în vederea exe-

cutării pedepsei. Până atunci însă este cale lungă. 
În majoritatea cazurilor, cei care sunt condamnați 
în primă instanță pleacă din țară de teama puș-
căriei. O altă tânără cu poliția pe urme este Petro-
nela Luca care are 36 de ani și este din Podu 
Iloaiei. Săptămânile trecute, aceasta a fost dată 
în urmărire după ce judecătorii de la Tribunalul 
Vrancea au condamnat-o la închisoare cu execu-
tare. Astfel, fotografia femeii a ajuns pe site-ul 
Poliției Române. „La data de 03.03.2024, Tribuna-
lul Vrancea a emis mandatul de executare a pe-
depsei închisorii nr. 254 față de Luca Petronela, 
din orașul Podu Iloaiei, jud. Iași, pentru comiterea 
infracțiunii de trafic de minori, cu pedeapsa de 3 
ani și 20 de zile închisoare”, au precizat oamenii 
legii. 

Unii dintre cei mai căutați infractori  
nu sunt de găsit de peste 20 de ani 
Trebuie precizat faptul că pe lista celor mai 

căutați infractori din România se află peste 70 de 
persoane. Multe dintre acestea sunt căutate de 
ani întregi, însă autoritățile nu au reușit să le gă-
sească în ciuda faptului că au fost date și în ur-
mărire internațională. Unii infractori nu sunt 
cetățeni români, dar au săvârșit diferite fapte pe 
teritoriul României. De exemplu, autoritățile caută 
un chinez care, în urmă cu peste 20 de ani, a 
comis infracțiunea de tentativă la omor în Bucu-
rești. Probabil, o parte dintre acești infractori nu 
vor mai fi găsiți niciodată. Pentru a nu cădea în 
mâinile polițiștilor, probabil că majoritatea au pă-
răsit țara și și-au schimbat identitatea. Misiunea 
oamenilor legii este una grea, dar nu imposibilă. 
De-a lungul anilor, s-a reușit prinderea unor in-
fractori periculoși de care nu se știa nimic. Ră-
mâne de văzut dacă Cozmina Neculau, 
condamnată la șantaj, va fi prinsă. 

Dragoș SAVIN

Cozmina Neculau a fost condamnată pentru șantaj! Încă o 
domnișoară rea din Iași a intrat pe lista celor mai căutați infractori


